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SAPE: Comisia de evaluare a ofertelor pentru realizarea Studiului de Fezabilitate

pentru Tarnita-Lapustesti nu a finalizat analiza

Comisia de evaluare a ofertelor depuse  pentru realizarea "Studiului de Fezabilitate si Documentatia 

tehnico-economica aferente obiectivului de investitii Centrala  hidroelectrica cu acumulare prin pompaj

(CHEAP) Tarnita - Lapustesti" nu  a finalizat analiza, informeaza Societatea de Administrare a 

Participatiilor în Energie, printr-un comunicat.

Astfel, reprezentantii SAPE, precizeaza ca, în consecinta, nu este  publicat în Sistemul informatic colaborativ

pentru mediu performant de  desfasurare al achizitiilor publice (SICAP) un raport privind rezultatul  evaluarii.

Prima procedura de licitatie pentru realizarea studiului de fezabilitate  a hidrocentralei Tarnita, pentru care si-au

manifestat, initial,  interesul 16 ofertanti, a fost anulata automat, la sfârsitul anului  trecut, de catre SICAP,

deoarece, potrivit unui anunt postat pe  platforma, "la data limita de depunere a ofertelor niciunul din  ofertantii

înscrisi nu a criptat oferta financiara/sau nu a raspuns la  toti factorii de evaluare electronica, dupa caz".

Respectând reglementarile în vigoare, SAPE a reluat licitatia, la  mijlocul lunii ianuarie 2024, adaptând caietul de

sarcini pentru a-l  face mai accesibil si flexibil. Dupa mai multe cereri de amânare venite  din partea posibililor

ofertanti, la mijlocul lunii iunie, la termenul  limita, au fost depuse doua oferte pentru realizarea studiului de 

fezabilitate.

Comisia de evaluare, din care fac parte specialisti în achizitii  publice, drept si economie din cadrul SAPE, dar si

experti din domeniul  hidroenergetic, angajati special de catre companie pentru aceasta  licitatie, analizeaza

ofertele depuse cu rigurozitatea impusa de  legislatie si de importanta obiectivului de investitii, având în vedere 

complexitatea proiectului si a documentatiei tehnice, subliniaza sursa  citata.

"Pâna la finalizarea acestei analize nu se poate publica pe SICAP  raportul procedurii, care este întocmit de catre

comisia de evaluare.  SAPE respecta întocmai întreaga legislatie în vigoare. SAPE sustine cu  tarie proiectul

hidroenergetic Tarnita - Lapustesti, considerându-l o  necesitate si o oportunitate strategica pentru dezvoltarea

sectorului  energetic românesc, precum si pentru companie. Acest proiect are  potentialul de a contribui

semnificativ la securitatea energetica atât a  tarii, cât si a întregii regiuni, precum si la sustenabilitatea  resurselor

noastre. Imediat ce comisia de evaluare va finaliza analiza,  vom comunica oficial rezultatul si decizia finala", se

mentioneaza în  comunicat.

Ministrul Energiei, Sebastian Burduja, a declarat marti ca firmele  Itochu, din Japonia, si EDF, din Franta, sunt

interesate de proiectul  hidrocentralei cu acumulare prin pompaj Tarnita-Lapustesti si sunt  dispuse sa realizeze pe

banii lor studiul de fezabilitate, iar apoi sa  duca pâna la capat proiectarea si executia centralei.

"Cele doua mari companii sunt interesate de proiect (Tarnita Lapustesti,  n.r.) si dispuse sa realizeze pe banii lor

SF-ul, iar apoi sa duca pâna  la capat proiectarea si executia centralei. Un proiect de mare  anvergura are nevoie de

parteneri seriosi, stabili, de încredere si care  au dovedit ca stiu si pot sa implementeze proiecte mari. Asa cum este

Tarnita-Lapustesti pentru tara noastra", a scris ministrul, marti seara,  pe pagina sa de Facebook.

El a reafirmat ca Tarnita-Lapustesti este proiectul este cel mai  important pentru sistemul energetic românesc,

vechi de 50 de ani,  ignorat si pasat de la un an la altul, desi contribuie substantial la  securitatea sistemului

energetic, la preturi corecte si, nu în ultimul  rând, la productia de energie curata si stocarea de mari dimensiuni.

Burduja a precizat, în context, ca, la începutul mandatului sau, a scos  de la sertar proiectul si a mandatat
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conducerea SAPE sa demareze  licitatia pentru studiul de fezabilitate (SF). Ministrul Energiei a  subliniat, însa, ca

dupa un an nu s-a înregistrat niciun progres.

"SAPE este societatea statului român care administreaza participatiile  în energie si careia i-am acordat toata

încrederea si sprijinul meu în a  duce la bun sfârsit prima etapa a proiectului, respectiv atribuirea  SF-lui. Dupa un

an de zile constat ca nu s-a înregistrat niciun progres  si ca suntem în acelasi punct, SAPE nereusind sa închida

licitatia  pentru atribuirea SF-ului. Nu renunt nici în ruptul capului. Proiectul  acesta va vedea lumina zilei. Cu

mine sau fara mine ministru. Pentru ca  România si energia României nu mai au timp sa astepte, iar mandatele de 

ministru nu sunt despre o persoana sau alta, ci despre viitorul acestei  tari si a viitoarelor generatii", a mai precizat

Sebastian Burduja, pe  reteaua de socializare.
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